ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ ΣΕ –άω → ῶ
	Ε  Ν  Ε  Σ  Τ  Ω  Τ Α  Σ
	Κανόνες συναίρεσης

	Ο Ρ Ι Σ Τ Ι Κ Η
	1. α + ε , α + η = α       
2. α + ει, α + ῃ = ᾳ
3. α + ο,  α + ω, α + ου = ω  
4. α + οι = ῳ
Οι καταλήξεις των ρημάτων σε  
-άω→ῶ έχουν α ή ᾳ ή ω ή ῳ.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(τιμάω)
	τιμῶ
	(τιμάομαι)
	τιμῶμαι
	

	(τιμάεις)
	τιμᾷς
	(τιμάει/τιμάῃ)
	τιμᾷ
	

	(τιμάει)
	τιμᾷ
	(τιμάεται)
	τιμᾶται
	

	(τιμάομεν)
	τιμῶμεν
	(τιμαόμεθα)
	τιμώμεθα
	

	(τιμάετε)
	τιμᾶτε
	(τιμάεσθε)
	τιμᾶσθε
	

	(τιμάουσι(ν))
	τιμῶσι(ν)
	(τιμάονται)
	τιμῶνται
	

	Υ Π Ο Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→ Η Οριστική και η Υποτακτική είναι ίδιες.
→ Στην Οριστική και την Υποτακτική όλα τα πρόσωπα εκτός από το α΄ πληθ. της μέσης φωνής παίρνουν περισπωμένη.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(τιμάω)
	τιμῶ
	(τιμάωμαι)
	τιμῶμαι
	

	(τιμάῃς)
	τιμᾷς
	(τιμάῃ)
	τιμᾷ
	

	(τιμάῃ)
	τιμᾷ
	(τιμάηται)
	τιμᾶται
	

	(τιμάωμεν)
	τιμῶμεν
	(τιμαώμεθα)
	τιμώμεθα
	

	(τιμάητε)
	τιμᾶτε
	(τιμάησθε)
	τιμᾶσθε
	

	(τιμάωσι(ν))
	τιμῶσι(ν)
	(τιμάωνται)
	τιμῶνται
	

	Ε Υ Κ Τ Ι Κ Η
	→ Σε όλες τις καταλήξεις της Ευκτικής υπάρχει ῳ (με υπογεγραμμένη).
→ Όλα τα πρόσωπα εκτός από τους δεύτερους τύπους της ενεργητικής φωνής και το α΄ ενικό και πληθυντικό της μέσης φωνής παίρνουν περισπωμένη.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(τιμάοιμι/οίην)
	τιμῷμι  ή τιμῴην
	(τιμαοίμην)
	τιμῴμην
	

	(τιμάοις/οίης)
	τιμῷς  ή τιμῴης
	(τιμάοιο)
	τιμῷο
	

	(τιμάοι/οίη)
	τιμῷ  ή τιμῴη
	(τιμάοιτο)
	τιμῷτο
	

	(τιμάοιμεν)
	τιμῷμεν
	(τιμαοίμεθα)
	τιμῴμεθα
	

	(τιμάοιτε)
	τιμῷτε
	(τιμάοισθε)
	τιμῷσθε
	

	(τιμάοιεν)
	τιμῷεν
	(τιμάοιντο)
	τιμῷντο
	

	Π Ρ Ο Σ Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	     –
	       –
	      –
	     –
	

	(τίμαε)
	τίμα
	(τιμάου)
	τιμῶ
	

	(τιμαέτω)
	τιμάτω
	(τιμαέσθω)
	τιμάσθω
	

	    –
	         –
	      –
	      –
	

	(τιμάετε)
	τιμᾶτε
	(τιμάεσθε)
	τιμᾶσθε
	

	(τιμαόντων)
(τιμαέτωσαν)
	τιμώντων
τιμάτωσαν
	(τιμαέσθων)
(τιμαέσθωσαν)
	τιμάσθων
τιμάσθωσαν
	

	Μ Ε Τ Ο Χ Η
	→ Το αρσενικό και το ουδέτερο γένος της μετοχής στην ενεργητική φωνή είναι ίδια.
→ Όλα τα γένη της μετοχής στην ενεργητική φωνή παίρνουν περισπωμένη ενώ στη μέση φωνή οξεία.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(τιμάων)
	τιμῶν
	(τιμαόμενος)
	τιμώμενος
	

	(τιμάουσα)
	τιμῶσα
	(τιμαομένη)
	τιμωμένη
	

	(τιμάον)
	τιμῶν
	(τιμαόμενον)
	τιμώμενον
	

	Α Π Α Ρ Ε Μ Φ Α Τ Ο
	Τα απαρέμφατα παίρνουν περισπωμένη.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(τιμάεν)
	τιμᾶν
	(τιμάεσθαι)
	τιμᾶσθαι
	

	
	
	
	
	

	Π  Α  Ρ  Α  Τ  Α  Τ  Ι  Κ  Ο  Σ
	Κανόνας τονισμού για Ενεστ. & Παρατ:
 Όταν τονίζεται ο χαρακτήρας του θέματος, δηλ. το α, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει περισπωμένη π.χ. τιμάεσθε → τιμᾶσθε
Όταν δεν τονίζεται ο χαρακτήρας του 
θέματος, δηλ. το α, πριν τη συναίρεση,
η συνηρημένη συλλαβή παίρνει οξεία. π.χ. τιμαέσθων → τιμάσθωσαν

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ἐτίμαον)
	ἐτίμων
	(ἐτιμαόμην)
	ἐτιμώμην
	

	(ἐτίμαες)
	ἐτίμας
	(ἐτιμάου)
	ἐτιμῶ
	

	(ἐτίμαε)
	ἐτίμα
	(ἐτιμάετο)
	ἐτιμᾶτο
	

	(ἐτιμάομεν)
	ἐτιμῶμεν
	(ἐτιμαόμεθα)
	ἐτιμώμεθα
	

	(ἐτιμάετε)
	ἐτιμᾶτε
	(ἐτιμάεσθε)
	ἐτιμᾶσθε
	

	(ἐτίμαον)
	ἐτίμων

	(ἐτιμάοντο)
	ἐτιμῶντο
	

	Τα ρ. ζήω → ζῶ, πεινήω → πεινῶ και διψήω → διψῶ


	Ε  Ν  Ε  Σ  Τ  Ω  Τ Α  Σ
	Κανόνες συναίρεσης

	Ενεργητική φωνή
	Τα ρ. ζῶ, πεινῶ, διψῶ και χρῶμαι έχουν χαρακτήρα η και όχι α. Κλίνονται όπως το τιμά-ω αλλά έχουν η ή ῃ όπου το τιμά-ω έχει α ή ᾳ.
1. η + ε , η + η = η       2. η + ει, η + ῃ = ῃ
3. η + ο,  η + ω, η + ου = ω  4. η + οι = ῳ
Οι καταλήξεις των ρημάτων σε -ήω→ῶ έχουν η ή ῃ ή ω ή ῳ.
→ Το ρ. διψῶ κλίνεται όπως το πεινῶ.
→ Οι υπογραμμισμένοι τύποι είναι διαφορετικοί από το τιμῶ.

	Ο Ρ Ι Σ Τ Ι Κ Η
	

	(ζήω)
	ζῶ
	(πεινήω)
	πεινῶ
	

	(ζήεις)
	ζῇς
	(πεινήεις)
	πεινῇς
	

	(ζήει)
	ζῇ
	(πεινήει)
	πεινῇ
	

	(ζήομεν)
	ζῶμεν
	(πεινήομεν)
	πεινῶμεν
	

	(ζήετε)
	ζῆτε
	(πεινήετε)
	πεινῆτε
	

	(ζήουσι(ν))

	ζῶσι(ν)
	(πεινήουσι(ν))
	πεινῶσι(ν)
	

	Υ Π Ο Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→ Η Οριστική και η Υποτακτική είναι ίδιες.
→ Στην Οριστική και την Υποτακτική όλα τα πρόσωπα παίρνουν περισπωμένη.

	(ζήω)
	ζῶ
	(πεινήω)
	πεινῶ
	

	(ζήῃς)
	ζῇς
	(πεινήῃς)
	πεινῇς
	

	(ζήῃ)
	ζῇ
	(πεινήῃ)
	πεινῇ
	

	(ζήωμεν)
	ζῶμεν
	(πεινήωμεν)
	πεινῶμεν
	

	(ζήητε)
	ζῆτε
	(πεινήητε)
	πεινῆτε
	

	(ζήωσι(ν))
	ζῶσι(ν)
	(πεινήωσι(ν))
	πεινῶσι(ν)
	

	Ε Υ Κ Τ Ι Κ Η
	→ Σε όλες τις καταλήξεις της Ευκτικής
υπάρχει ῳ (με υπογεγραμμένη).
→ Στην Ευκτική μόνο τα πληθυντικά πρόσωπα παίρνουν περισπωμένη.

	(ζηοίην)
	ζῴην
	(πεινηοίην)
	πεινῴην
	

	(ζηοίης)
	ζῴης
	(πεινηοίης)
	πεινῴης
	

	(ζηοίη)
	ζῴη
	(πεινηοίη)
	πεινῴη
	

	(ζήοιμεν)
	ζῷμεν
	(πεινήοιμεν)
	πεινῷμεν
	

	(ζήοιτε)
	ζῷτε
	(πεινήοιτε)
	πεινῷτε
	

	(ζήοιεν)
	ζῷεν
	(πεινήοιεν)
	πεινῷεν
	

	Π Ρ Ο Σ Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	

	     –
	       –
	      –
	     –
	

	(ζήε)
	ζῆ
	(πείνηε)
	πείνη
	

	(ζηέτω)
	ζήτω
	(πεινηέτω)
	πεινήτω
	

	    –
	         –
	    –
	    –
	

	(ζήετε)
	(ζῆτε)
	(πεινήετε)
	πεινῆτε
	

	(ζηόντων)
(ζηέτωσαν)
	(ζώντων)
(ζήτωσαν)
	(πεινηόντων)
(πεινηέτωσαν)
	πεινώντων
πεινήτωσαν
	

	Μ Ε Τ Ο Χ Η
	→ Το αρσενικό και το ουδέτερο γένος της μετοχής στην ενεργητική φωνή είναι ίδια.
→ Όλα τα γένη της μετοχής στην ενεργητική φωνή παίρνουν περισπωμένη.

	(ζήων)
	ζῶν
	(πεινήων)
	πεινῶν
	

	(ζήουσα)
	ζῶσα
	(πεινήουσα)
	πεινῶσα
	

	(ζῆον)
	ζῶν
	(πεινῆον)
	πεινῶν
	

	Α Π Α Ρ Ε Μ Φ Α Τ Ο
	Τα απαρέμφατα παίρνουν περισπωμένη.

	(ζῆεν)
	ζῆν
	(πεινῆεν)
	πεινῆν
	

	
	
	
	
	

	Π  Α  Ρ  Α  Τ  Α  Τ  Ι  Κ  Ο  Σ
	Κανόνας τονισμού για Ενεστ. & Παρατ:
 Όταν τονίζεται ο χαρακτήρας του θέματος, δηλ. το η, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει περισπωμένη π.χ. πεινήετε → πεινῆτε
Όταν δεν τονίζεται ο χαρακτήρας του 
θέματος, δηλ. το η, πριν τη συναίρεση,
η συνηρημένη συλλαβή παίρνει οξεία. π.χ. πεινηέτω → πεινήτω

	(ἔζηον)
	ἔζων
	(ἐπείνηον)
	ἐπείνων
	

	(ἔζηες)
	ἔζης
	(ἐπείνηες)
	ἐπείνης
	

	(ἔζηε)
	ἔζη
	(ἐπείνηε)
	ἐπείνη
	

	(ἐζήομεν)
	ἐζῶμεν
	(ἐπεινήομεν)
	ἐπεινῶμεν
	

	(ἐζήετε)
	ἐζῆτε
	(ἐπεινήετε)
	ἐπεινῆτε
	

	(ἔζηον)
	ἔζων

	(ἐπείνηον)
	ἐπείνων

	

	
	


	Το ρ. χρήομαι → χρῶμαι 


	Μέση φωνή
	Το ρ. χρῶμαι κλίνεται όπως το τιμῶμαι αλλά έχει η ή ῃ όπου το τιμῶμαι έχει α ή ᾳ.
1. η + ε , η + η = η       
2. η + ει, η + ῃ = ῃ
3. η + ο,  η + ω, η + ου = ω  
4. η + οι = ῳ
→ Οι καταλήξεις του ρ. χρήομαι-  ῶμαι έχουν η ή ῃ ή ω ή ῳ.
→ Οι τύποι σε πλαίσιο είναι διαφορετικοί από το τιμῶμαι.
→ Η Οριστική και η Υποτακτική είναι ίδιες.

	Ε  Ν  Ε  Σ  Τ  Ω  Τ  Α  Σ
	

	Ο Ρ Ι Σ Τ Ι Κ Η
	Υ Π Ο Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	

	(χρήομαι)
	χρῶμαι
	(χρήωμαι)
	χρῶμαι
	

	(χρήει/χρήῃ)
	χρῇ
	(χρήῃ)
	χρῇ
	

	(χρήεται)
	χρῆται
	(χρήηται)
	χρῆται
	

	(χρηόμεθα)
	χρώμεθα
	(χρηώμεθα)
	χρώμεθα
	

	(χρήεσθε)
	χρῆσθε
	(χρήησθε)
	χρῆσθε
	

	(χρήονται)
	χρῶνται
	(χρήωνται)
	χρῶνται
	

	
	
	
	
	

	Ε Υ Κ Τ Ι Κ Η
	Π Ρ Ο Σ Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→ Η Ευκτική είναι ίδια με το τιμῶμαι.
→ Όλα τα πρόσωπα στην Ευκτική εκτός το α΄ ενικό και πληθυντικό παίρνουν περισπωμένη.

	(χρηοίμην)
	χρῴμην
	      –
	     –
	

	(χρήοιο)
	χρῷο
	(χρήου)
	χρῶ
	

	(χρήοιτο)
	χρῷτο
	(χρηέσθω)
	χρήσθω
	

	(χρηοίμεθα)
	χρῴμεθα
	      –
	      –
	

	(χρήοισθε)
	χρῷσθε
	(χρήεσθε)
	χρῆσθε
	

	(χρήοιντο)
	χρῷντο
	(χρηέσθων)
(χρηέσθωσαν)
	χρήσθων/
χρήσθωσαν
	

	
	
	
	
	

	Α Π Α Ρ Ε Μ Φ Α Τ Ο
	Μ Ε Τ Ο Χ Η
	→Το απαρέμφατο παίρνει περισπωμένη.
→ Όλα τα γένη της μετοχής παίρνουν οξεία.


	(χρήεσθαι)
	χρῆσθαι
	(χρηόμενος)
	χρώμενος
	

	
	
	(χρηομένη)
	χρωμένη
	

	
	
	(χρηόμενον)
	χρώμενον
	

	Π Α Ρ Α Τ Α Τ Ι Κ Ο Σ
	
	
	Κανόνας τονισμού για Ενεστ. & Παρατ:
 Όταν τονίζεται ο χαρακτήρας του θέματος, δηλ. το η, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει περισπωμένη π.χ. χρήεσθε → χρῆσθε. Όταν δεν τονίζεται ο χαρακτήρας του θέματος, δηλ. το η, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει οξεία. π.χ. χρηέσθων → χρήσθωσαν

	(ἐχρηόμην)
	ἐχρώμην
	
	
	

	(ἐχρήου)
	ἐχρῶ
	
	
	

	(ἐχρήετο)
	ἐχρῆτο
	
	
	

	(ἐχρηόμεθα)
	ἐχρώμεθα
	
	
	

	(ἐχρήεσθε)
	ἐχρῆσθε
	
	
	

	(ἐχρήοντο)
	ἐχρῶντο
	
	
	


	ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ ΣΕ – έω → ῶ               
	Κανόνες συναίρεσης

	Ε  Ν  Ε  Σ  Τ  Ω  Τ Α  Σ
	1.  ε + ε = ει    2.  ε + ο = ου
3. ε + μακρό φωνήεν (ω, η) = το ίδιο μακρό φωνήεν (ω, η)
4. ε + δίφθογγος (ει, οι, ῃ, ου) = ο ίδιος δίφθογγος (ει, οι, ῃ, ου)
Οι καταλήξεις των ρημάτων σε -έω→ῶ
έχουν ω, η, ῃ, ει, οι, ου.

	Ο Ρ Ι Σ Τ Ι Κ Η
	

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ποιέω)
	ποιῶ
	(ποιέομαι)
	ποιοῦμαι
	

	(ποιέεις)
	ποιεῖς
	(ποιέει/ῃ)
	ποιεῖ/ποιῇ
	

	(ποιέει)
	ποιεῖ
	(ποιέεται)
	ποιεῖται
	

	(ποιέομεν)
	ποιοῦμεν
	(ποιεόμεθα)
	ποιούμεθα
	

	(ποιέετε)
	ποιεῖτε
	(ποιέεσθε)
	ποιεῖσθε
	

	(ποιέουσι(ν))
	ποιοῦσι(ν)
	(ποιέονται)
	ποιοῦνται
	

	Υ Π Ο Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→  Στις καταλήξεις της Υποτακτικής υπάρχει ω, η ή ῃ.
→ Οι καταλήξεις της Υποτακτικής στην ενεργητική φωνή είναι όπως το ρ. εἰμί στην Υποτακτική.
→ Στην Οριστική και την Υποτακτική όλα τα πρόσωπα εκτός από το α΄ πληθ. μέσης φωνής παίρνουν περισπωμένη.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ποιέω)
	ποιῶ
	(ποιέωμαι)
	ποιῶμαι
	

	(ποιέῃς)
	ποιῇς
	(ποιέῃ)
	ποιῇ
	

	(ποιέῃ)
	ποιῇ
	(ποιέηται)
	ποιῆται
	

	(ποιέωμεν)
	ποιῶμεν
	(ποιεώμεθα)
	ποιώμεθα
	

	(ποιέητε)
	ποιῆτε
	(ποιέησθε)
	ποιῆσθε
	

	(ποιέωσι(ν))
	ποιῶσι(ν)
	(ποιέωνται)
	ποιῶνται
	

	Ε Υ Κ Τ Ι Κ Η
	→ Σε όλες τις καταλήξεις της Ευκτικής υπάρχει οι.
→ Όλα τα πρόσωπα εκτός από τους 
δεύτερους τύπους της ενεργητικής φωνής και το α΄ ενικό και πληθυντικό της μέσης φωνής παίρνουν περισπωμένη.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ποιέοιμι/οίην)
	ποιοῖμι ή ποιοίην
	(ποιεοίμην)
	ποιοίμην
	

	(ποιέοις/οίης)
	ποιοῖς ή ποιοίης
	(ποιέοιο)
	ποιοῖο
	

	(ποιέοι/οίη)
	ποιοῖ ή ποιοίη
	(ποιέοιτο)
	ποιοῖτο
	

	(ποιέοιμεν)
	ποιοῖμεν
	(ποιεοίμεθα)
	ποιοίμεθα
	

	(ποιέοιτε)
	ποιοῖτε
	(ποιέοισθε)
	ποιοῖσθε
	

	(ποιέοιεν)
	ποιοῖεν
	(ποιέοιντο)
	ποιοῖντο
	

	Π Ρ Ο Σ Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→ Οι καταλήξεις της Προστακτικής έχουν ει ή ου.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	     –
	      –
	      –
	     –
	

	(ποίεε)
	ποίει
	(ποιέου)
	ποιοῦ
	

	(ποιεέτω)
	ποιείτω
	(ποιεέσθω)
	ποιείσθω
	

	       –
	       –
	        –
	     –
	

	(ποιέετε)
	ποιεῖτε
	(ποιέεσθε)
	ποιεῖσθε
	

	(ποιεόντων)
(ποιεέτωσαν)
	ποιούντων
ποιείτωσαν
	(ποιεέσθων)
(ποιεέσθωσαν)
	ποιείσθων
ποιείσθωσαν
	

	Μ Ε Τ Ο Χ Η
	→ Όλα τα γένη της μετοχής στην ενεργητική φωνή παίρνουν περισπωμένη ενώ στη μέση φωνή οξεία.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ποιέων)
	ποιῶν
	(ποιεόμενος)
	ποιούμενος
	

	(ποιέουσα)
	ποιοῦσα
	(ποιεομένη)
	ποιουμένη
	

	(ποιέον)
	ποιοῦν
	(ποιεόμενον)
	ποιούμενον
	

	Α Π Α Ρ Ε Μ Φ Α Τ Ο
	Τα απαρέμφατα παίρνουν περισπωμένη.

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ποιέεν)
	ποιεῖν
	(ποιέεσθαι)
	ποιεῖσθαι
	

	Π  Α  Ρ  Α  Τ  Α  Τ  Ι  Κ  Ο  Σ
	→ Οι καταλήξεις του Παρατατικού έχουν ει ή ου.
Κανόνας τονισμού για Ενεστ. & Παρατ:
 Όταν τονίζεται ο χαρακτήρας του θέματος, δηλ. το ε, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει περισπωμένη π.χ. ποιέεσθε → ποιεῖσθε
Όταν δεν τονίζεται ο χαρακτήρας του 
θέματος, δηλ. το ε, πριν τη συναίρεση,
η συνηρημένη συλλαβή παίρνει οξεία. π.χ. ποιεέσθων → ποιείσθωσαν

	Ενεργητική φωνή
	Μέση φωνή
	

	(ἐποίεον)
	ἐποίουν
	(ἐποιεόμην)
	ἐποιούμην
	

	(ἐποίεες)
	ἐποίεις
	(ἐποιέου)
	ἐποιοῦ
	

	(ἐποίεε)
	ἐποίει
	(ἐποιέετο)
	ἐποιεῖτο
	

	(ἐποιέομεν)
	ἐποιοῦμεν
	(ἐποιεόμεθα)
	ἐποιούμεθα
	

	(ἐποιέετε)
	ἐποιεῖτε
	(ἐποιέεσθε)
	ἐποιεῖσθε
	

	(ἐποίεον)
	ἐποίουν
	(ἐποιέοντο)
	ἐποιοῦντο
	


	ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ ΣΕ – έω → ῶ   με μονοσύλλαβο θέμα


	Κανόνες συναίρεσης
→ Τα ρήματα σε –έω με μονοσύλλαβο θέμα συναιρούνται μόνο όταν μετά το ε ακολουθεί ε ή ει.
→ Όπως το πλέω κλίνονται τα ρήματα δέω (έχω ανάγκη), ζέω (βράζω), θέω (τρέχω), νέω (πλέω), πνέω, ῥέω, χέω (χύνω). Εκτός από το δέω (έχω ανάγκη) υπάρχει το δέω-ῶ  (δένω) που κλίνεται όπως το ποιῶ.
→ Oι τύποι σε πλαίσιο είναι συνηρημένοι.
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ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ ΣΕ –όω → ῶ
	Ε  Ν  Ε  Σ  Τ  Ω  Τ Α  Σ
	Κανόνες συναίρεσης

	Ο Ρ Ι Σ Τ Ι Κ Η
	1.  ο + ε, ο + ο, ο + ου = ου
2. ο + η, ο + ω = ω
3. ο + ει, ο + ῃ, ο + οι = οι
Οι καταλήξεις των ρημάτων σε -όω→ῶ
έχουν ω ή οι ή ου.
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	Υ Π Ο Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→ Οι καταλήξεις της Υποτακτικής έχουν ω ή οι.
→ Στην Οριστική και την Υποτακτική ενεργητικής φωνής τα τρία ενικά πρόσωπα είναι ίδια.
→ Στην Οριστική και την Υποτακτική όλα τα πρόσωπα εκτός από το α΄ πληθ. της μέσης φωνής παίρνουν περισπωμένη.
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	Ε Υ Κ Τ Ι Κ Η
	→ Σε όλες τις καταλήξεις της Ευκτικής
υπάρχει οι, όπως στα συνηρημένα σε 
–έω.
→ Όλα τα πρόσωπα εκτός από τους 
δεύτερους τύπους της ενεργητικής φωνής και το α΄ ενικό και πληθυντικό της 
μέσης φωνής παίρνουν περισπωμένη.
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	Π Ρ Ο Σ Τ Α Κ Τ Ι Κ Η
	→ Σε όλες τις καταλήξεις της Προστακτικής  υπάρχει ου.
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	Μ Ε Τ Ο Χ Η
	→  Οι καταλήξεις της μετοχής είναι όπως στα συνηρημένα σε έω→ῶ.
→ Όλα τα γένη της μετοχής στην ενεργητική φωνή παίρνουν περισπωμένη ενώ στη μέση φωνή οξεία.
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	Τα απαρέμφατα παίρνουν περισπωμένη.
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	Π  Α  Ρ  Α  Τ  Α  Τ  Ι  Κ  Ο  Σ
	→ Σε όλες τις καταλήξεις του Παρατατικού υπάρχει ου.
Κανόνας τονισμού για Ενεστ. & Παρατ:
 Όταν τονίζεται ο χαρακτήρας του θέματος, δηλ. το ο, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει περισπωμένη π.χ. δηλόεσθε → δηλοῦσθε
Όταν δεν τονίζεται ο χαρακτήρας του 
θέματος, δηλ. το ο, πριν τη συναίρεση, η συνηρημένη συλλαβή παίρνει οξεία. π.χ. δηλοέσθων → δηλούσθωσαν
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	Το ρ. ῥιγώω → ῥιγῶ


	Το ρ. ῥιγώω → ῥιγῶ (με πιάνει ρίγος, κρυώνω) έχει χαρακτήρα ω.
Γι’ αυτό όταν συναιρείται, έχει ω ή ῳ όπου τα ρ. σε –όω → ῶ έχουν ου ή οι.
Οι καταλήξεις του είναι ω ή ῳ. Το ρήμα αυτό δεν έχει Προστακτική.
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